

## **Радость Рождества в нашей жизни**

Луки 2:10-11

В рождественские и новогодние праздники люди ищут радость в подарках, встречах и красивой атмосфере. Но Библия говорит о совсем другой, более глубокой радости, которая не зависит от обстоятельств. В ночь Рождества ангел сказал: «...я возвещаю вам великую радость... ибо ныне родился вам... Спаситель» (Лк. 2:10–11). Настоящая радость начинается там, где мы понимаем, Кто родился и что это значит лично для нас.

### **1. Радость человеческая и духовная**

*Вопросы:*

1. Что такое радость: чувство, состояние души или что-то еще?
2. Что вызывает в вашей жизни радость?
3. Согласны ли вы с утверждением, что радостный человек более привлекателен?
4. Почему мы не всегда радостны? В чем причины?

### **2. Радость, о которой говорит Библия**

*Вопросы:*

1. «Радость на месте Еgo» – Что этот факт говорит нам о характере Бога? (1Пар. 16:27)
2. Как мы получаем Божью радость? Как она становится «совершенной»? (Ин. 15:11)
3. Как научиться оставаться радостным, несмотря на окружающие нас проблемы? (Иак. 1:2; 2Кор. 8:2)
4. Что значит понятие «радость во Святом Духе»? (Рим. 14:17)
5. Какое отношение может иметь радость к нашей молитве? Всегда ли мы с радостью молимся? (Флп. 1:4)

### **3. Радость Рождества (Луки 2:10-11).**

*Вопросы:*

1. Почему ангел называет весть о рождении Иисуса «великой радостью»? (Лк. 2:10-11; Мф. 1:21)
2. В чём разница между радостью от праздничной атмосферы и радостью от того, что у меня есть Спаситель? (1Пет. 1:8)
3. Что именно приносит нам рождённый Спаситель? Что делает нашу радость глубокой и прочной? (Рим. 5:1-2)
4. Что нужно человеку, чтобы радость Рождества стала личной, а не только «общим праздником»? (Ин. 1:12; Откр. 3:20)
5. Как радость о рождённом Христе может оставаться с нами после праздников, в самые обычные дни? (Гал. 5:22; Флп. 4:4)

# The Joy of Christmas in Our Lives

Luke 2:10-11

During the Christmas and New Year holidays people look for joy in gifts, gatherings, and a beautiful atmosphere. But the Bible speaks about a very different, deeper joy that does not depend on circumstances. On the night when Jesus was born the angel said, “I bring you good tidings of great joy... for there is born to you... a Savior” (Luke 2:10-11). True joy begins where we understand who was born and what that means personally for us.

## 1. Human Joy and Spiritual Joy

*Questions:*

1. What is joy: a feeling, a state of the soul, or something else?
2. What brings joy into your life?
3. Do you agree that a joyful person is more attractive? Why or why not?
4. Why are we not always joyful? What are the reasons?

## 2. The Joy the Bible Speaks About

*Questions:*

1. “Joy is in His place” – What does this fact tell us about God’s character? (1 Chr. 16:27)
2. How do we receive God’s joy? How does it become “full” or “complete”? (John 15:11)
3. How can we learn to remain joyful despite the problems around us?  
(James 1:2; 2 Cor. 8:2)
4. What does the phrase “joy in the Holy Spirit” mean? (Rom. 14:17)
5. How can joy be connected to our prayers? Do we always pray with joy? (Phil. 1:4)

## 3. The Joy of Christmas (Luke 2:10–11)

*Questions:*

1. Why does the angel call the message about Jesus’ birth “good tidings of great joy”? (Luke 2:10-11; Matt. 1:21)
2. What is the difference between joy from the holiday atmosphere and the joy of knowing that I have a Savior? (1 Pet. 1:8)
3. What exactly does the born Savior bring to us? What makes our joy deep and stable? (Rom. 5:1-2)
4. What does a person need so that the joy of Christmas becomes personal and not just “a general holiday”? (John 1:12; Rev. 3:20)
5. How can the joy about the Christ who was born stay with us after the holidays, in our ordinary days? (Gal. 5:22; Phil. 4:4)